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Op 17 maart 2016 is het Integraal plan Sportpark Bergenshuizen vastgesteld door uw 
gemeenteraad. Hierbij is een motie over duurzaamheidsmaatregelen aangenomen. Via deze motie 
stelt u een bedrag van € 50.000 beschikbaar voor de verduurzaming van sportpark 
Bergenshuizen. U hebt hierbij de voorwaarde gesteld dat door verenigingen wordt samengewerkt 
om dit te bereiken. Hierbij heeft u ons verzocht een vorm uit te werken waarin alle verenigingen 
zitting hebben, die als doelstelling heeft de maandelijkse energielasten van de gebruikers te 
reduceren door middel van duurzaamheidsmaatregelen. 

Op 14 september 2017 bent u tijdens een raadsinformatieavond geïnformeerd over de resultaten 
van de quickscan en het vervolg. Toen is gedeeld dat verenigingen in beginsel willen 
samenwerken, maar alle hun eigen ambities en prioritering van wensen hebben. Op basis van dat 
inzicht is aangegeven de collectieve duurzaamheidsmaatregelen op sportpark Bergenshuizen in 
eerste instantie in te vullen als het gezamenlijk inkopen, vervangen en aanleggen van LED 
verlichting bij sportvelden. 

In de periode van eind 2017 tot najaar 2020 zijn de mogelijkheden hiervoor onderzocht. Op 
diverse momenten bent u tussentijds geïnformeerd over de stand van zaken. Via deze 
raadsinformatiebrief informeren wij u nog eens over het gehele proces en de wijze waarop 
uitvoering is gegeven aan motie. Ook delen wij onze conclusie en die van VET Vught ten aanzien 
van de uitvoerbaarheid daarvan. 

Inhoudelijk 
Proces 
Eind 2016 hebben wij energiecoöperatie VET Vught gevraagd een plan van aanpak op te stellen 
om te komen tot collectieve duurzaamheidsmaatregelen. In maart 2017 heeft een 
startbijeenkomst plaatsgevonden voor alle verenigingen die zijn gehuisvest op het sportpark. Dit 
zijn Golfclub Vught, R.K.V.V. Zwaluw, V.F.C, Scouting JEEP, S.V. Real Lunet, 
Tennisvereniging Bergenshuizen en VMH&CC MOP. Tijdens deze bijeenkomst heeft VET 
Vught een presentatie gegeven over de globale mogelijkheden en kansen voor verduurzaming van 
het sportpark. 

In de periode daarna heeft VET Vught een quickscan uitgevoerd bij de verenigingen1 naar 
energieverbruik en besparingspotentieel en hoe de samenwerking vorm zou kunnen krijgen. 

1 TV Bergenshuizen nam niet deel aan de quickscan 
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In september 2017 zijn tijdens een raadsinformatieavond de resultaten en conclusies van de 
quickscan door VET Vught gepresenteerd: 

Het verbruik per vereniging. 
De potentiële energieopwek per vereniging wanneer gebruik wordt gemaakt van 
zonnepanelen. 
Er kan met eigen opwek op bestaande daken niet worden voorzien in het totale 
energieverbruik. 
Verenigingen zijn in beginsel bereid tot samenwerking. Wel plaatsen zij elk hun 
bedenkingen bij de mogelijkheden. Ook verschillen de uitgangspunten en 
randvoorwaarden per vereniging. 
Verenigingen willen investeren in de toekomst. Zij hebben daarbij elk hun eigen ambitie 
en accommodatiewensen (variërend van de huidige situatie in stand laten tot 
grootschalige verbouw of nieuwbouw). Hiermee is het collectief plaatsen van 
zonnepanelen op dit moment niet haalbaar. Op termijn is hiertoe wel bereidheid. 
Het meest kansrijk om de eerste collectieve duurzaamheidsmaatregelen tot stand te 
brengen, is door het collectief inkopen en aanleggen van LED verlichting bij sportvelden. 
VET Vught onderzoekt aanvullend nog een alternatieve vorm van energieopwek 
waarmee aan de totale energievraag én collectiviteitsvoorwaarde kan worden voldaan: de 
aanleg van een zonneveld. 
Latere conclusie: bij het overloop parkeerterrein bij VMH&CC MOP bleek dit niet 
haalbaar. Het veld is daadwerkelijk met enige regelmaat nodig als parkeerterrein. 
Daarnaast is het veld in gebruik als luchthaven voor ballonvaartvereniging Freestyle 
ballooning. De openbare ruimte op het sportpark aan de Kikvorsch werd niet geschikt 
bevonden voor de aanleg van een zonneveld vanwege de activiteiten van scouting JEEP 
die daar plaatsvinden. 

VET Vught is in 2018 in overleg gegaan met de verenigingen over het collectief inkopen en 
aanleggen van LED verlichting op sportvelden. Deze wijze van samenwerking kon als concept 
door alle verenigingen worden gesteund. Golfclub Vught en Scouting JEEP hebben geen 
veldverlichting en werden daarom niet meegenomen in het onderzoek. Dit was voor hen 
akkoord. Ook tennisvereniging Bergenshuizen werd niet meegenomen in het onderzoek, omdat 
zij haar bestuurlijke aandacht richtte op andere verenigingsvraagstukken. In juli 2018 is door VET 
Vught opdracht gegeven aan een externe partij om een lichthinderberekening te maken van 
eventuele LED verlichting op de sportvelden. Ook voor scouting JEEP was dit een belangrijk 
punt van aandacht, gelet op het natuurgebied waarin het sportpark is gelegen. 
Eind 2018 zijn de eerste resultaten van het lichthinderonderzoek gedeeld met de verenigingen 
tijdens een plenaire bijeenkomst. Een belangrijke conclusie was dat de LED armaturen van dat 
moment de lichthinder onvoldoende konden beperken. Dit werd niet wenselijk geacht. In 
gezamenlijkheid is besloten te wachten op de eigenschappen van de aangekondigde nieuwe LED 
armaturen en daarna de mogelijkheden te bezien. De verwachting was dat met deze armaturen de 
lichthinder wel voldoende kon worden beperkt. 

In augustus 2019 volgden de lichthinderresultaten van de nieuwe armaturen. Met als conclusie dat 
het verduurzamen van de verlichting van de sportvelden goed mogelijk is. De hinder is 
toelaatbaar, de velden blijven goed verlicht en het resulteert in een flinke energiebesparing. In 
december 2019 heeft VET Vught per vereniging die op dat moment betrokken was een overzicht 
van de benodigde investering aangereikt om te komen tot deze variant van LED verlichting. Dit 
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waren R.K.V.V. Zwaluw V.F.C., S.V. Real Lunet en VMH&CC MOP. Hierbij is uitgegaan van 
collectieve inkoop en plaatsing. In februari 2020 concludeert VET Vught dat de aandacht van 
verenigingen op dit moment met name is gericht op een aantal individuele 
accommodatievraagstukken. Zij stelt dan ook dat zij geen mogelijkheden ziet om verder vorm te 
geven aan collectieve duurzaamheidsmaatregelen. Toch zijn er in de periode tot eind september 
nog gesprekken gevoerd met verenigingen. Dit wijzigt haar standpunt niet. 

Conclusie 
In de periode van eind januari tot oktober 2020 hebben ook wij op diverse momenten gesproken 
met de drie overgebleven verenigingen over de mogelijkheden tot het collectief realiseren van 
LED verlichting. Ook omdat VET Vught opmerkte dat S.V. Real Lunet en VMH&CC MOP een 
concrete vraag hadden over de ondersteuning van de gemeente bij de financiering van 
duurzaamheidsmaatregelen. Tijdens deze overleggen bleek dit genuanceerder. Daarnaast is in 
september nogmaals met het bestuur van VMH&CC MOP gesproken over het plaatsen van 
zonnepanelen op haar dak, waarbij de opbrengsten dan verdeeld zouden worden onder de 
verenigingen. Dit bleek niet haalbaar. Wij delen de conclusie van VET Vught dat het lastig blijkt 
te zijn om in gezamenlijkheid te komen tot duurzaamheidsmaatregelen op sportpark 
Bergenshuizen. Verenigingen kunnen en willen zich -in elk geval op dit moment- niet vastleggen 
op investeringen en wanneer zij dit wel doen, doen zij dit bij voorkeur niet in collectief verband. 
Het starten van een collectief project verhoogt de bestuurlijke regeldruk, hetgeen nu niet 
realistisch blijkt te zijn. Wij concluderen daarom dat uw motie op dit moment niet kan worden 
uitgevoerd. Dit betekent echter niet dat onze aandacht voor verduurzaming van het sportpark 
hiermee verdwijnt. Vanzelfsprekend is duurzaamheid een terugkerend thema, zeker bij nieuwe 
ontwikkelingen of initiatieven. Indien op een later moment blijkt dat er wel ruimte is voor 
collectieve duurzaamheidsmaatregelen op het sportpark, gaan wij daar uiteraard graag over in 
gesprek met verenigingen. 

Financieel 
U hebt€ 50.000 beschikbaar gesteld voor de uitvoering van de motie. Nu wij concluderen dat de 
motie niet kan worden uitgevoerd, zullen we bij de jaarrekening de € 50.000 voor 
duurzaamheidsmaatregelen Bergenshuizen overhevelen van de "reserve overheveling budgetten" 
naar de "Algemene reserve". 

Communicatie 
Wij informeren de besturen van de betrokken verenigingen rechtstreeks over onze bevindingen 
en die van VET Vught. 

Burgemeester en wethouders van Vught, 
de secretaris de 

.--
R.J. van de Mortel 
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